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P r o t o k ó ł   Nr III/2018 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 28 grudnia 2018r.  

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1/ Mieczysław Bąk - Radny Powiatu Skarżyskiego 

2/ Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

3/ Barbara Stachera – Sekretarz Gminy Bliżyn 

4/ Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

5/ Karol Ziemba – Radca Prawny UG 

6/ Anna Kowalik – obsługa Rady 

7/ Grzegorz Jędrzejczyk – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bliżynie 

8/ Sylwester Koziński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 

9/ Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie 

10/ Wacław Pejas – Wiceprzewodniczący Gminnej Rady Seniorów 

11/ Zbigniew Biber – Tygodnik Skarżyski 

12/ Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności  

13/ Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad II sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał 

    podjętych na ostatniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

    a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 

        2018-2035, 

    b) wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2018 rok, 

    c) ustalenia wykazu wydatków budżetowych, których niezrealizowane 

         planowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2018, 

    d) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

        Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019, 

    e) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz 

        Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019-2021, 

    f) wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przechodu i przejazdu 

         nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Bliżyn, 

    g) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w obrębie ewidencyjnym 

         Ubyszów, 

    h) uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

         terenie Gminy Bliżyn. 

7. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2019-2035: 
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    a) przedstawienie projektu uchwały, 

    b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, 

    c) opinie Komisji Rady, 

    d) dyskusja, 

    e) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na 

        lata 2019-2035. 

8. Uchwalenie budżetu gminy na 2019 rok: 

    a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 

    b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, 

    c) opinie Komisji Rady, 

    d) stanowisko Wójta w sprawie opinii Komisji, 

    e) dyskusja, 

    f) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bliżyn na 2019 

        rok. 

9.   Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Trzecią w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Jacek 

Krzepkowski – Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował 

zebranych, że w obradach sesji uczestniczy 15 radnych na ustawowy skład Rady  

15 radnych w związku z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Poinformował dalej, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego  

i Rady z dnia 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku 

z przetwarzaniem danych osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady 

Rady Gminy Bliżyn są transmitowane i nagrywane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt porządku obrad sesji, do 

którego nie wniesiono żadnych uwag ani wniosków. 

Poinformował, że głosowania na dzisiejszej sesji odbywać się będą poprzez 

imienne głosowanie radnych.  

Za przyjęciem porządku obrad sesji głosowało 15 radnych. Głosów przeciwko  

i wstrzymujących się – 0.  

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z obrad II sesji Rady 

Przewodniczący Rady wniósł o jego przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad II sesji Rady, która odbyła się w dniu 11 

grudnia 2018r. głosowało 15 radnych. Głosów przeciwko i wstrzymujących się 

– 0. 
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Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

przedstawił informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o 

realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji /informacje w załączeniu/. 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości: 

Mieczysław Bąk – Radny Powiatu Skarżyskiego poinformował na wstępie, że 

w obecnej kadencji będzie miał przyjemność współpracować z radą jako radny 

powiatowy. Zarówno samorząd gminny jak i powiatowy zazębiają się pod 

względem gospodarczym jak i obszarowym. Chciałby działać dla dobra 

wspólnego i oddzielić sprawy gospodarcze od polityki. Dobrą informację, którą 

chciałby przekazać to uzyskanie czwartego miejsca na liście wojewody zadania 

jakim jest przebudowa drogi w Mroczkowie. Podkreślił w tym miejscu duże 

zaangażowanie radnej Moniki Gruszczyńskiej, która cały czas pilotowała temat 

tej drogi. Całkowity koszt przebudowy to kwota 1.300tys.zł natomiast 

dofinansowanie stanowiłoby kwotę 670tys.zł. Radny liczy, że gmina 

dofinansuje tą inwestycję. Radny poinformował również o poruszonym przez 

niego na ostatniej sesji powiatowej temacie wyrobiska piachu w Wołowie. W 

gminie jest procedowane postępowanie administracyjne o znaczne zwiększenie 

wydobycia piachu. Przedsiębiorcy zależy aby to wyrobisko było 

wyeksploatowane w ciągu roku i żeby mógł je następnie zrekultywować. Radny 

liczy, że starosta podejmie ten temat, choćby z tego względu że wywóz piachu 

będzie następował po drodze powiatowej, którą na pewno po takim ogromnym 

użytkowaniu będzie trzeba doprowadzić do stanu pierwotnego. Kończąc 

podkreślił, że będzie się starał zdawać relacje z sesji powiatowej i złożył 

wszystkim najlepsze życzenia w nadchodzącym roku, spełnienia planów i 

zamierzeń. 

Sławomir Bernatek – sołtys sołectwa Odrowążek zapytał wójta co z budową 

placu integracyjnego w Odrowążku i budową chodnika w tej miejscowości. 

Zadania te nie są przewidziane do realizacji w najbliższym czasie. Wójt na 

zebraniu wiejskim w 2017 roku jak i podczas rozmów na przełomie miesiąca 

kwietnia i maja tego roku zapewnił, że budowa miejsca integracji jest dla niego 

priorytetowym zadaniem. Jednakże w miesiącu sierpniu sołtys otrzymał 

informację, że plac nie będzie zrobiony i żeby zaplanowane środki z funduszu 

sołeckiego na to zadanie przeznaczyć na inny cel. Budowa miejsca integracji  

w Odrowążku została zaplanowana w wieloletniej prognozie dopiero na 2023 

rok. Sołtys uważa, że warto pochylić się nad tą inicjatywą społeczną bo z tego 

miejsca korzystaliby nie tylko mieszkańcy Odrowążka ale także rowerzyści 

przejeżdżający tą trasą co byłoby promocją gminy Bliżyn. Sołtys w imieniu 

mieszkańców prosił także o dalszą budowę chodnika w Odrowążku bo 

dotychczasowe wykonanie tego zadania  - 800 metrów przez 8 lat samo mówi za 

siebie. 
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Wójt potwierdził dalej, że budowa miejsca integracji w Odrowążku jest dla 

niego priorytetowym zadaniem. Jeżeli tylko pojawią się możliwości finansowe  

to temat ten wróci. A są szanse na oszczędności m.in. z kar finansowych przy 

termomodernizacji obiektów gminnych. Wójt poinformował także o programie 

rządowym OSA, z którego można uzyskać dofinansowanie. Należy jednak tutaj 

także pamiętać że o miejsca integracji ubiegają się Kopcie i Kucębów. Gostków 

jest także miejscowością która nie posiada takiego miejsca. Wójt spodziewa się 

podziału nadwyżki około miesiąca kwietnia i wtedy temat ten wróci na sesję. 

Jeżeli chodzi o chodniki to jest to zadanie powiatu, który powinien się w tym 

temacie wypowiedzieć. Dodał tylko, że z tego co mu wiadomo przebudowa 

drogi  

w Mroczkowie będzie priorytetem. 

Mieczysław Bąk odnosząc się do budowy chodnika w Odrowążku stwierdził, że 

w budżecie powiatu na 2019 rok nie ma zaplanowanych środków na budowę 

chodników. W ubiegłym roku były przyznane środki w wysokości 320tys.zł. 

Mimo tego, że przetarg poszedł niżej nie udało się zwiększyć zakresu robót. 

Motywowano to brakiem zgód mieszkańców. Część tych środków została 

przeniesiona do Skarżyska-Kościelnego. Radny dodał, że na 2019 rok wnosił  

o budowę chodników w Sorbinie i w Odrowążku. Zwracał się również do 

powiatu o drogę w Ubyszowie, Mroczkowie, wykonanie mostu w Wojtyniowie  

i dokumentacji na budowę chodnika w stronę Odrowąża. Otrzymał odpowiedź, 

że w ciągu 2019 roku może któreś z tych zadań uda się wprowadzić do budżetu 

powiatu. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o składanie interpelacji i zapytań, 

przypominając jednocześnie, że jest obowiązek składania interpelacji i zapytań 

na piśmie.  

Interpelacje i zapytania złożyli radni ustnie i pisemnie na sesji: 

Sławomir Młodawski – działając w zgodzie z art.23 pkt 1 ustawy o 

samorządzie gminnym, który mówi między innymi o stałej więzi radnego z 

mieszkańcami Gminy właśnie w imieniu mieszkańców ulicy Szydłowieckiej 

wnioskuję  

o sprawdzenie oświetlenia w/w ulicy. Trzecia lampa na wysokości nr 2 posesji 

miga. 

Sławomir Młodawski – działając w zgodzie z art.23 pkt 1 ustawy o 

samorządzie gminnym, który mówi między innymi o stałej więzi radnego z 

mieszkańcami Gminy właśnie w imieniu mieszkańców ulicy Przechodniej 

wnioskuję  

o zamontowanie lampy oświetleniowej na słupie energetycznym znajdującym 

się na końcu ulicy. Oświetlenie tego miejsca jest bardzo potrzebne dla rodzin 

tam mieszkających szczególnie w okresie jesienno-zimowym, gdy szybko 

zapada zmrok a wychodząc z domu są zmuszeni doświetlać sobie drogę 

latarkami. 
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Monika Gruszczyńska 

1) Zwracam się z prośbą o rozważenie możliwości wystąpienia do Polskich 

Kolei Państwowych o zorganizowanie w miejscowości Mroczków 

bezpiecznego, wyposażonego w szlabany przejazdu przez tory kolejowe. 

Obecny przejazd przez tory kolejowe jest bardzo niebezpieczny. W tym miejscu 

doszło do wielu wypadków śmiertelnych. Przejazd jest bardzo często 

przekraczany przez mieszkańców pobliskich miejscowości. Stanowi on część 

trasy jaką muszą pokonać dzieci uczęszczające do szkoły, przedszkola oraz 

przez mieszkańcy udający się do sklepów, kościoła. Ponadto, droga przez 

przejazd jest jedyną możliwą trasą dla osób wyjeżdżających z Mroczkowa w 

kierunku Końskich lub Skarżyska. Ponadto, w 2018 roku została podpisana 

umowa intencyjna między Marszałkami Województw Świętokrzyskiego i 

Łódzkiego w sprawie modernizacji linii kolejowej 25. Do niedawna prace 

remontowe trwały na moście kolejowym w niewielkiej odległości od w/w 

przejazdu. 

2) Z uwagi na liczne pytania mieszkańców zwracam się z pytaniem odnośnie 

możliwości zorganizowania „punktu medycznego” w miejscowości Mroczków i 

czy ewentualnie można zaplanować takie miejsce w ramach planowanego 

projektu dla seniorów. Mieszkańcy zwracają uwagę na starzenie się 

społeczeństwa, emigrację dzieci w poszukiwaniu pracy w odległe miejsca i 

coraz większe trudności jakie mają w dotarciu do lekarza. Zauważają, przy tym, 

iż w/w punkt byłby ułatwieniem nawet gdyby lekarz przyjmował przez 2 

godziny raz na tydzień lub gdyby to było miejsce do którego mieszkańcy 

mogliby się udać  

w celu wypisania recept na stałe leki. 

3) Na stronach Urzędu Gminy była informacja z października br. odnośnie 

odmowy wydania przez RDOŚ w Kielcach opinii o decyzji środowiskowej dla 

przedsięwzięcia „Budowa instalacji do produkcji paliw alternatywnych oraz 

sortowni surowców wtórnych na działce nr ewid. 55/24 w miejscowości 

Płaczków gmina Bliżyn”. Natomiast w Publicznie dostępnym wykazie danych o 

środowisku i jego ochronie ostatnia informacja pochodzi z 04.04.2018 informuje  

o zawieszeniu postępowania. W związku z tym zwracam się z prośbą o 

udzielenie informacji kiedy postępowanie zostanie zakończone. 

Krzysztof Olczyk zapytał o sprawozdanie z działalności wójta między sesjami, 

w którym poinformował, że zostało wykonane czyszczenie rowów wzdłuż drogi 

gminnej między Kucębowem Górnym i Kucębowem Dolnym. Radny jeździ tam 

codziennie ale nie zauważył kompleksowego wykonania tego rodzaju prac. 

Także zapytał o dokumentację projektową na budowę oświetlenia drogowego  

w miejscowości Kucębów Górny-Kucębów Borek. 

Odnosząc się do zapytań radnego Krzysztofa Olczyka Wójt wyjaśnił, że  

w Kucębowie przez 3 lata są opracowywane kolejne dokumentacje na budowę 

oświetlenia drogowego w ramach środków z funduszu sołeckiego. Jedno z tych 

zadań zostało rozpoczęte ale żadne nie zostało zakończone. Odnosząc się 
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natomiast do wykonania czyszczenia rowów wójt sprawdzi ten temat. Radnym 

składającym interpelacje wójt odpowie na piśmie. Dodał, że odnośnie przejazdu 

kolejowego gmina wystąpi ze stosownym wnioskiem. Jeżeli chodzi  

o uruchomienie punktu medycznego w Mroczkowie to według jego wiedzy jest 

niemożliwe uruchomienie i funkcjonowanie tego punktu ze względu na to, że 

obiekt nie spełnia obowiązujących wymogów. Odnosząc się do trzeciej 

interpelacji radnej wójt poinformował, że w najbliższych dniach będzie 

zakończone postępowanie odmowną decyzją ze względu na obowiązujący na 

tym terenie plan zagospodarowania przestrzennego, który wszedł już w życie. 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Przewodniczący Rady 

zgłosił wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników do 

projektów uchwał. Za przyjęciem wniosku głosowało 15 radnych. Głosów 

przeciwko i wstrzymujących się – 0. 

Ad. 6 

a/ 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy na lata 2018-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik 

Gminy. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwko  

i wstrzymujących się – 0, 

z związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr III/7/2018 w sprawie 

wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 

2018-2035. 

b/ 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwko  

i wstrzymujących się – 0, 

z związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr III/8/2018 w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 

c/ 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetowych, których 

niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2018 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Omówiła również poprawki 

wniesione przez Wójta do projektu uchwały. Związane są one z podpisaniem 
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umowy na wykonanie usług kominiarskich – zaleceń po przeglądach 

kominiarskich w budynku przedszkola w Bliżynie, błędnym wpisaniu kwoty 

dotyczącej opłat przyłączeniowych w wysokości 435,68zł na zadaniu 

„Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Wojtyniowie” zamiast na zadaniu 

„Budowa kanalizacji w miejscowości Bliżyn i Ubyszów z rozbudową sieci 

wodociągowej” oraz brakiem podsumowania wydatków bieżących w dziale 900. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. Wszystkie wniesione przez Wójta poprawki 

zostały przedstawione na posiedzeniu Komisji Budżetowo-Finansowej. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie poprawki wniesione przez Wójta 

do załącznika do projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków 

budżetowych, których niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają  

z upływem roku budżetowego 2018: 

1/ W dziale 801 – Oświata i wychowanie dodaje się rozdział 80104 – 

Przedszkola, § 4300 - Zakup usług pozostałych z kwotą wydatków bieżących 

6.789,60zł, przeznaczenie – Wykonanie usług kominiarskich – zaleceń po 

przeglądach  

w budynku przedszkola, termin realizacji – I kwartał 2019r. Powyższe skutkuje 

podsumowaniem wydatków bieżących w dziale 801 oraz wydatków bieżących 

razem. 

Za przyjęciem powyższej poprawki głosowało 15 radnych, głosów przeciwko  

i wstrzymujących się – 0. 

2/ w załączniku do projektu uchwały w dziale 900 – Gospodarka komunalna  

i ochrona środowiska, rozdziale 90001 – Gospodarka ściekowa i ochrona wód,  

§ 6059 - Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych kwotę wydatków 

majątkowych 97.532,00zł zastępuje się kwotą 97.967,68zł, natomiast pozycję 

dotyczącą Rozbudowy oczyszczalni ścieków w Wojtyniowie – opłata 

przyłączeniowa z kwotą 435,68zł skreśla się. 

Za przyjęciem powyższej poprawki głosowało 15 radnych, głosów przeciwko  

i wstrzymujących się – 0. 

3/ w załączniku do projektu uchwały w dziale 900 – Gospodarka komunalna  

i ochrona środowiska wpisanie podsumowania wydatków bieżących w kwocie 

9.840,00zł. 

Za przyjęciem powyższej poprawki głosowało 15 radnych, głosów przeciwko  

i wstrzymujących się – 0. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 

łącznie z poprawkami. 

Za przyjęciem uchwały łącznie z poprawkami głosowało 15 radnych, głosów 

przeciwko i wstrzymujących się – 0, 

z związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr III/9/2018 ustalenia 

wykazu wydatków budżetowych, których niezrealizowane planowane 
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kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2018 łącznie z przyjętymi 

poprawkami. 

d/ 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na rok 2019 odczytała Barbara Stachera – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwko  

i wstrzymujących się – 0, 

z związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr III/10/2018 w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018. 

e/ 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019-

2021 odczytała Barbara Stachera – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwko  

i wstrzymujących się – 0, 

z związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr III/11/2018 w sprawie 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2019-2021. 

f/ 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością 

przechodu i przejazdu nieruchomości gruntowych stanowiących własność 

Gminy Bliżyn. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwko  

i wstrzymujących się – 0, 

z związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr III/12/2018 w sprawie 

wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przechodu i przejazdu 

nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Bliżyn. 

g/ 
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Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w 

obrębie ewidencyjnym Ubyszów odczytała Barbara Stachera – Sekretarz 

Gminy. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwko  

i wstrzymujących się – 0, 

z związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr III/13/2018 w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w obrębie ewidencyjnym 

Ubyszów. 

 

 

h/  
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Bliżyn Barbara Stachera – 

Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwko  

i wstrzymujących się – 0, 

z związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr III/14/2018 w sprawie 

uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Bliżyn. 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 

2019-2035 wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Odczytując treść projektu uchwały 

Pani Skarbnik poinformowała, że ze względu na podejmowanie uchwały w 

miesiącu grudniu w § 7, który reguluje wejście w życie uchwały, ma 

zastosowanie zapis pierwszy. Zapis drugi miałby zastosowanie gdyby uchwała 

była podejmowana  

w miesiącu styczniu.  

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja 

Aneta Smulczyńska wyjaśniła, że na posiedzeniu Komisji Budżetowej była 

uwaga dotycząca analizy WPF.  

Z uwagą tą zapoznała Monika Gruszczyńska przy przedstawianiu opinii  

o projekcie uchwały budżetowej na 2019 rok.  



 

10 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 2, 

z związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr III/15/2018 w sprawie  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2019-2035. 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bliżyn na 2019 rok wraz 

z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach odczytała Beata Ozan – 

Skarbnik Gminy. W trakcie odczytywania projektu uchwały Pani Skarbnik 

poinformowała o wystąpieniu błędu redakcyjnego w § 6 - w wymienionej drugi 

raz kwocie wystąpił błąd /brakuje zera/, powinno być „90.000,00zł”. Prosiła  

o poprawienie błędnie zapisanej kwoty. Ponadto poinformowała, że ze względu 

na podejmowanie uchwały budżetowej w miesiącu grudniu w § 17, który 

reguluje wejście w życie uchwały, ma zastosowanie zapis pierwszy. Zapis drugi 

miałby zastosowanie gdyby uchwała była podejmowana w miesiącu styczniu.  

Opinie Komisji o projekcie uchwały budżetowej na 2019r. kolejno przedstawili: 

1/ Szymon Mastalerz – Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja 

dokonała analizy projektu budżetu Gminy Bliżyn na 2019 rok przy udziale 

Skarbnika Gminy. Komisja zapoznała się z pozytywną opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach o projekcie uchwały budżetowej Gminy Bliżyn na 

2019 rok. 

Radna Aneta Smulczyńska zgłosiła wniosek o zmniejszenie wydatków na:  

1) organizację imprezy „Przystań Bliżyn” o kwotę 10tys.zł, 

2) organizację imprezy w Sorbinie poprzez rezygnację z zaproszenia zespołu 

zewnętrznego o kwotę 5tys.zł, 

3) zakup dekoracji świątecznych o kwotę 6.500zł (ograniczenie zaplanowanych 

wydatków do połowy) 

co łącznie daje kwotę 21.500zł, którą proponuje się przeznaczyć na 

zagospodarowanie miejsca integracji w Odrowążku. 

Wniosek ten nie został przyjęty przez komisję (2 głosy za, 3 przeciwko). 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu gminy Bliżyn na 2019 rok  

(4 głosy za, 1 wstrzymujący się). 

2/ Wiesław Gregiel – Komisji Rewizyjnej. Komisja dokonała analizy projektu 

budżetu Gminy Bliżyn na 2019 rok przy udziale Skarbnika Gminy. Komisja 

zapoznała się z pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

o projekcie uchwały budżetowej Gminy Bliżyn na 2019 rok. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu gminy Bliżyn na 2019 rok  

(4 głosy za, 1 wstrzymujący się). 

3/ Krzysztof Jurek – Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska. Komisja dokonała analizy projektu budżetu Gminy 

Bliżyn na 2019 rok przy udziale Skarbnika Gminy. Komisja zapoznała się  

z pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Bliżyn na 2019 rok. 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu gminy Bliżyn na 2019 rok  

(4 głosy za, 1 wstrzymujący się). 

4/ Monika Gruszczyńska – Komisji Budżetowo-Finansowej, Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Gminy. Komisja dokonała analizy projektu 

budżetu Gminy Bliżyn na 2019 rok przy udziale Skarbnika Gminy. Komisja 

zapoznała się z pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

o projekcie uchwały budżetowej Gminy Bliżyn na 2019 rok. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu gminy Bliżyn na 2019 rok  

(4 głosy za, 1 wstrzymujący się). 

Niemniej jednak z uwagi na wysoki wskaźnik zadłużenia gminy oraz przewagi 

wydatków bieżących nad wydatkami majątkowymi Komisja widzi konieczność 

poszukiwania oszczędności w roku budżetowym 2019 poprzez zmniejszenie 

wydatków tam, gdzie jest to możliwe i przeznaczenie ich na potrzeby 

inwestycyjne w sołectwach. W tym celu Komisja widzi konieczność 

zorganizowania wspólnego spotkania ze wszystkimi radnymi.  

Ponadto Monika Gruszczyńska przedstawiła opinię Komisji Budżetowej  

w zakresie WPF na lata 2019-2035, o której wspomniała radna Aneta 

Smulczyńska. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ale wyraziła 

zaniepokojenie oddaleniem w czasie niektórych przedsięwzięć inwestycyjnych. 

Szanse szybszej realizacji zadań komisja upatruje w ewentualnych 

oszczędnościach. 

5/ Dorota Cukrowska - Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych  

i Socjalnych. Komisja dokonała analizy projektu budżetu Gminy Bliżyn na 

2019 rok przy udziale Skarbnika Gminy. Komisja zapoznała się z pozytywną 

opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Bliżyn na 2019 rok. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu gminy Bliżyn na 2019 rok  

(4 głosy za). 

W dalszej części wystąpień głos zabrał Wójt, który uważa, że budżet w trakcie 

roku będzie zmieniany i wtedy będzie możliwość wprowadzenia pewnych 

zadań. Odnosząc się do przebudowy drogi w Mroczkowie Wójt stwierdził, że 

tego zadania niema zarówno w budżecie powiatu jak i gminy. Na etapie 

konstruowania budżetu nie było wiadomo, czy wniosek ten przejdzie. Zapewnił, 

że udział finansowy gminy w tym przedsięwzięciu będzie. Odnosząc się do 

budowy miejsca integracji w Odrowążku to na pewno nie uda się tego 

zrealizować za 20tys.zł jak zaproponowała Pani Aneta Smulczyńska tylko może 

za 120tys.zł. Być może pojawią się możliwości pozyskania środków z programu 

OSA. Na przełomie miesiąca marca i kwietnia powinna pojawić się nadwyżka 

budżetowa, także oszczędności w wysokości 200-300tys.zł z tytułu kar za 

opóźnienia  

w realizacji zadań termomodernizacyjnych i remontowych w obiektach 

gminnych. Ponadto złożony został wniosek na dofinansowanie remontów 

wewnątrz szkół i jest szansa na uzyskanie 500tys.zł. Wójt uznał za słuszny 
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wniosek z komisji o wspólne spotkanie wszystkich radnych, na którym 

zdecydowano by o realizacji potrzeb. Na pewno nie da się zrobić wszystkiego 

bo nie podoła się finansowo. Bardzo chciałby złożyć wniosek o dofinansowanie  

z programu rządowego chociaż na jedną drogę i aby to była droga przy której 

zamieszkuje najwięcej osób. Także celowym byłby objazd komisji celem 

wytypowania takiej drogi do realizacji. Zwrócił się do radnej Anety 

Smulczyńskiej o nie składanie wniosku formalnego ponieważ niesie on daleko 

idące zmiany w budżecie i może doprowadzić do nieuchwalenia budżetu. Kwota 

która była zaplanowana na imprezę „Przystań Bliżyn” w 2018 roku wynosiła 

80tys.zł a na rok 2019 zaplanowano kwotę o 10tys.zł mniejszą. Dalsze obcinanie 

tej kwoty nie zapewni przeprowadzenia imprezy na odpowiednim poziomie. 

Także zabranie 5 tys.zł przeznaczonych dla Sorbina nie wystarczy na realizację 

miejsca integracji w Odrowążku bo na to są potrzebne dużo większe pieniądze. 

Czas na rekonstrukcje budżetu i dokonanie zmian to miesiąc marzec bądź 

kwiecień. Odnosząc się natomiast do budżetu na 2019 rok planuje się 

rozbudowę oczyszczalni ścieków z dofinansowaniem unijnym oraz II etapy 

kanalizacji  

w Bliżynie: za Polifarbem oraz ulica Źródlana i Skrajna. Planuje się również 

wykonanie remontu ul. 1 Maja. Cieszy fakt, że Rada popiera utrzymanie 

funduszu sołeckiego, który spełnia oczekiwania mieszkańców i w części jest 

refundowany. Nawiązując natomiast do poruszonego na poprzedniej sesji 

zadłużenia gminy Wójt podkreślił, że bez zadłużenia nie udało by się w gminie 

wykonać inwestycji. Pieniądze te nie są „przejadane” a wykorzystane na 

realizację zadań inwestycyjnych gminy. Wójt poinformował również o 

złożonym wniosku na działalność seniorów. Jest to kwota około 2 mln zł w 

ramach której byłoby możliwe również poprawienie stanu technicznego 

obiektów. Kończąc jeszcze raz prosił radną Anetę Smulczyńską o nieskładanie 

wniosku dotyczącego zmian  

w budżecie. 

Dyskusja 

W powyższej kwestii głos zabrała Aneta Smulczyńska która na wstępie 

podkreśliła, że zarówno budżet gminy na 2019 rok jak i wieloletnia prognoza 

finansowa gminy na lata 2019-2035 były przedmiotem analizy na komisjach 

rady. Jest nową radną ale analizując budżet zauważyła, że niektóre wydatki są 

wysokie. Stąd też dopytywała Panią Skarbnik co na te wydatki się składa. 

Otrzymała szczegółowe informacje w tym zakresie. I tak zwróciła uwagę na trzy 

pozycje  

w budżecie choć można było ich znaleźć więcej. Pierwsza kwota to 70tys.zł 

zaplanowane na organizację imprezy „Przystań Bliżyn”. Radna nie zgadza się  

z twierdzeniem Wójta że za mniejszą kwotę nie uda się zorganizować tej 

imprezy. W Odrowążku jest corocznie organizowany festyn integracyjny 

parafialny.  Zgadza się, że nie wszystko uda się zrobić za darmo ale nie 

dysponuje się na tą imprezę kwotą 70tys.zł. Na kwotę 70 tys.zł zaplanowaną na 
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imprezę „Przystań Bliżyn” składa się: koszt sceny i nagłośnienia – 16tys.zł, 

ochrona – 6.150zł, ustawienie barier dla zachowania bezpieczeństwa – 2.600zł, 

spoty reklamowe promujące imprezę – 3tys.zł, występ zespołu zewnętrznego – 

to koszt 30tys.zł bazując na 2018 roku i inne drobne wydatki. Radna nie jest 

przeciwniczką promowania gminy ale uważa, że należy się zastanowić czy nas 

stać na taką rozrzutność, czy można zorganizować imprezę zmniejszając koszty 

poprzez wybór mniej kosztownych zespołów czy nawiązanie współpracy z 

gminą Zagnańsk, która dysponuje profesjonalną sceną. Dlatego radna 

zaproponowała pewne rozwiązania by kwotę na Przystań Bliżyn zmniejszyć o 

10tys.zł. Drugą pozycją, która budziła wątpliwości radnej była zaplanowana 

kwota 5tys.zł na sfinansowanie występu zespołu zewnętrznego na imprezie 

folkowej w Sorbinie. Taki zespół bawi publiczność przez godzinę, ale tu 

również postawiła pytanie czy stać gminę na taką rozrzutność. Można to 

zrealizować poprzez zaproszenie na przykład orkiestry z Odrowążka, która 

wykonuje nie tylko utwory religijne ale także rozrywkowe i może zapewnić 

występ na tej imprezie. Trzecim wydatkiem, który radna chciałaby ograniczyć 

do połowy to jest zakup dekoracji świątecznych za kwotę 13 tys.zł. Jest to kwota 

stanowczo za duża na taki cel pomijając już kwotę 12tys.zł, która jest 

wydatkowana na montaż i demontaż dekoracji. Konkludując ograniczenie 

wydatków w tych trzech pozycjach daje kwotę 21.500zł co łącznie ze środkami 

funduszu sołeckiego przeznaczonego na miejsce integracji w Odrowążku 

dawałoby kwotę około 40tys.zł. Za te pieniądze można by zrobić na przykład 

ogrodzenie. Pozyskanie środków z programu rządowego Otwarte Strefy 

Aktywności również wymaga wkładu własnego. Radna składając wniosek 

wskazała, że można zaoszczędzić ale musi być dobra wola ze strony Rady i 

Pana Wójta, aby realizować zadania inwestycyjne, których oczekują 

mieszkańcy. Radna apelowała do radnych aby przez 5 lat kadencji zadbać  

o zrównoważony rozwój gminy, nie tylko o Bliżyn ale również i o te na skraju 

gminy, odległe miejscowości w których czasami brakuje nawet oświetlenia 

ulicznego. Radna życzyłaby sobie, aby nie zmarnować tych 5 lat tylko 

wykorzystać szansę otrzymaną od mieszkańców i pracować dla dobra całej 

gminy. 

Małgorzata Zep na wstępie podkreśliła, że będąc na posiedzeniach komisji 

rewizyjnej i budżetowej, których jest członkiem, szczegółowo dokonano analizy 

budżetu na 2019 rok jak i wieloletniej prognozy finansowej i wszyscy radni 

upatrują w tym budżecie oszczędności. Dlatego też padła propozycja, aby doszło 

do wspólnego spotkania i omówienia na czym można zaoszczędzić i na co te 

środki przeznaczyć. Apelowała aby nie patrzeć jednostronnie bo są również 

takie miejscowości gdzie nie ma kompletnie nic, nie ma miejsca na spotkania, 

drogi dojazdowej, oświetlenia. Dalszy dobry i szybszy rozwój gminy radna 

upatruje  

w ściągnięciu inwestorów. Bez rozbudowy oczyszczalni ścieków i budowy sieci 

kanalizacyjnej nie do końca będzie to możliwe. Radna uważa, że 
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zorganizowanie wspólnego spotkania radnych pozwoliłoby w sposób racjonalny 

dokonać podziału nadwyżki. Zdaniem radnej w pierwszej kolejności należałoby 

nie zaciągać kredytu 300tys.zł , który zaplanowano w budżecie na 2019 rok 

tylko spłacić go z nadwyżki budżetowej ponieważ obsługa istniejącego długu 

pochłania kwotę 578tys.zł. Radna apelowała o szersze spojrzenie na budżet, nie 

tylko na swój okręg wyborczy ale na całą gminę. 

Wójt odnosząc się do wypowiedzi Anety Smulczyńskiej stwierdził, że słowo 

rozrzutność jest niewłaściwym sformułowaniem. Dodał, że w ostatnich latach 

wykonana została droga powiatowa Szałas-Odrowąż, powstał plac zabaw i 

boisko wielofunkcyjne przy szkole, w Kopciach powstało oświetlenie od drogi 

powiatowej w kierunku wsi, w Kucębowie wykonano wszystkie drogi, 

wyremontowano remizę w Nowym Odrowążku. Wójt zapewnił, że place zabaw  

i miejsca integracji powstaną w tych miejscowościach. Były problemy z 

zakupem działek, w Kopciach i Odrowążku nie udało się to za pierwszym 

razem. Także były problemy ze stowarzyszeniem, które miało realizować 

projekty tak jak to miało miejsce w Drożdżowie i Bugaju. Kończąc Wójt 

podkreślił, że nieprawdą jest że te miejscowości zostały pominięte i nic nie 

otrzymały. 

Jacek Krzepkowski dodał, że są takie sołectwa, które realizowały zadania tylko 

z funduszu sołeckiego czasami przy niewielkim wsparciu gminy i większych 

inwestycji też tam nie było. 

Aneta Smulczyńska stwierdziła, że mieszkańcy jej okręgu wyborczego uważają 

że w ostatniej kadencji jak i wcześniejszej zbyt dużego wsparcia nie otrzymali  

i oczekują na realizację zadań. Każdy radny miał możliwość złożenia wniosku 

ale nikt tego nie zrobił. Dodała, że jej rolą jest reprezentowanie interesów 

mieszkańców, którzy ją wybrali. Taka sama rola jest pozostałych radnych. 

Apelowała o dbałość o zrównoważony rozwój gminy. Składając wnioski, 

wskazując na możliwość oszczędności chciała je zagospodarować  

w miejscowości, którą reprezentuje. Takie wnioski może składać każdy radny. 

Jacek Krzepkowski zapytał radną Anetę Smulczyńską, czy jej wypowiedź 

należy traktować jako oświadczenie czy będzie składać wniosek formalny. 

Aneta Smulczyńska stwierdziła, że jej wypowiedź jest oświadczeniem i nie 

będzie składać wniosku do budżetu na 2019 rok. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 2, 

z związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr III/16/2018 w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Bliżyn na 2019 rok. 

Wójt podziękował radnej Anecie Smulczyńskiej za wyrozumiałość i 

podtrzymuje to co powiedział na pierwszej sesji aby całą radą pracować w 

zgodzie dla dobra gminy. Wspólnie ustalić priorytety i je realizować. Aby nie 

było sytuacji zabierania komuś i dawania sobie, bo tak to wyglądało. 
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Szymon Mastalerz uważa, że konieczny jest objazd gminy przez radnych, 

sołtysów, by zobaczyć jak ludzie żyją, jakie są ich potrzeby, co przyczyni się do 

racjonalnego podziału środków. Dodał, że tylko w zgodzie uda się wiele zrobić. 

Ad. 9 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Adam Łukomski zabrał głos jako osoba przez wiele lat zajmująca się 

działalnością sekcji szachowej Kordian Bliżyn. Podkreślił, że mimo dobrej 

współpracy z panią dyrektor i dobrych warunków do egzystencji zauważa 

problem z rozwijaniem i przekazywaniem wiedzy szachowej młodzieży, 

młodym osobom. Dlatego prosił o wsparcie i uruchomienie tego tematu na 

posiedzeniach komisji. Stwierdził, że działalność szachowa rozsławiła gminę 

Bliżyn i prosił  

o przychylność.  

Przewodniczący Rady złożył wszystkim obecnym, ich rodzinom najlepsze 

życzenia noworoczne zapraszając jednocześnie na sylwester pod gwiazdami. 

Ad. 10 

Obrady sesji trwały od godz.9
05 

do godz.11
10

. 

Trzecią sesję Rady Gminy Bliżyn w kadencji 2018-2023 zamknął Jacek 

Krzepkowski – Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział. 
 

Protokolant 

 

Anna Kowalik 


